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BRM.0012.3.1.2025.AM 
 
Protokół nr 8/2025 z posiedzenia Komisji Budżetu Miasta Rady Miasta Katowice  

Data posiedzenia: 20.01.2025 r.  
Miejsce posiedzenia: Sala 4-5, Urząd Miasta Katowice, ul. Młyńska 4 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: ok. 12:30 
Prowadzący obrady: Przewodniczący Komisji Budżetu Miasta Pan Adam LEJMAN - GĄSKA 
Biuro Rady Miasta: Pani Alicja MAZUR 
 
W posiedzeniu komisji uczestniczyło 8 Radnych na 9 ogółem.  
Radni nieobecni: Pan Ł. HANKUS 
 
Goście obecni na posiedzeniu: 
 

1. Pani Danuta LANGE Skarbnik Miasta Katowice 
2. Pani Anna MOGWIC Zastępca Skarbnika Miasta Katowice 
3. Pani Małgorzata KWAPISZ Wydział Budżetu Miasta 
4. Pani Justyna BUCHALIK Wydział Komunikacji Społecznej 
5. Pan Łukasz GAWROŃSKI Wydział Promocji  
6. Pani Katarzyna STRZELCZYK Biuro Pełnomocnika Miasta Katowice ds. Organizacji Imprez 

Strategicznych 
7. Pani Dagmara BRODOWSKA Wydział Polityki Społecznej 
8. Pan Grzegorz ŻĄDŁO katowice24.info 

Punkt 1. 
Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA przywitał Państwa Radnych członków 
Komisji Budżetu Miasta oraz pozostałych gości, uczestników posiedzenia. Następnie 
Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad posiedzenia oraz poddał go pod 
głosowanie. 
 
Porządek obrad:  
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Budżetu Miasta za 2024 rok. 
4. Wydatki miasta Katowice na działania promocyjne w roku 2024 oraz plan na rok 2025 (kategorie 
wraz z wskazaniem największych beneficjentów) 
5. Opiniowanie projektów uchwał. 

1) [DS-202/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie określenia zasad i trybu Budżetu Obywatelskiego w Katowicach. 
2) [DS-203/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmiany Statutu Żłobka 
Miejskiego w Katowicach 
3) [DS-226/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian budżetu miasta 
Katowice na 2025 rok 
4) [DS-227/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
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7. Zakończenie posiedzenia. 
 

Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 7 głosami „za”, przyjęli przedstawiony porządek 
posiedzenia wraz z zaproponowaną zmianą. 

Punkt 2. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poinformował uczestników Komisji, że 
projekt protokołu nr 7/24 (BRM.0012.3.10.2024.AM) z posiedzenia Komisji Budżetu Miasta  
w dniu 10.12.2024 r. został zamieszczony w materiałach dla Państwa Radnych członków 
Komisji w aplikacji eSesja. 
 
Wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  
 
Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 7 głosami „za”, przyjęli protokół nr 7/2024 
(BRM.0012.3.10.2024.AM) z posiedzenia Komisji, która odbyła się w dniu 10.12.2024 r. 
 
Punkt 3. 
Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Budżetu Miasta za 2024 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA poinformował zebranych, że projekt 
sprawozdania z działalności Komisji Budżetu Miasta IX Kadencji za 2024 rok został 
zamieszczony w materiałach dla Państwa Radnych członków komisji w aplikacji e-Sesja oraz 
na BIP-ie, a następnie zapytał, czy Państwo Radni mają uwagi do ww. projektu sprawozdania. 
 
Wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie ww. sprawozdanie. 
 
Komisja Budżetu Miasta, jednogłośnie - 7 głosami „za”, przyjęła Sprawozdanie z działalności 
Komisji Budżetu Miasta IX Kadencji za 2024 rok. 
 
Punkt 4. 
Wydatki miasta Katowice na działania promocyjne w roku 2024 oraz plan na rok 2025 
(kategorie wraz z wskazaniem największych beneficjentów). 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA przekazał informację, że materiały w tym 
zakresie zostały przygotowane przez Wydział Promocji oraz Pełnomocnika Prezydenta Miasta 
Katowice ds. Organizacji Imprez Strategicznych. Państwo Radni mieli możliwość zapoznania 
się z tymi materiałami. Były one udostępnione na BIP-ie oraz w aplikacji eSesja. Zwrócił się do 
Przedstawicieli Wydziałów, czy chcieliby omówić ten temat, czy od razu będą odpowiadać na 
ewentualne pytania ze strony Państwa Radnych. Następnie otworzył dyskusję  
w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zapytał w sprawie informacji na temat 
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łącznego ekwiwalentu reklamowego. Jest to pozycja przy niektórych wydatkach. Poprosił  
o informację w jaki sposób należy interpretować te kwoty na korzyść miasta Katowice. 
 
Pani K. STRZELCZYK wyjaśniła, że w przypadku dużych wydarzeń oprócz standardowego 
sprawozdania przygotowywany jest taki raport medialny, dotyczący ekwiwalentu, jaki miasto 
uzyskałoby, gdyby faktycznie samodzielnie musiało samodzielnie korzystać z tych reklam. 
Najprościej rzecz biorąc jest pokazuje to, ile miasto zyskuje w stosunku do tego, ile miasto 
wydaje. Raport medialny przygotowywany jest tylko do większych umów. Do tych 
standardowych przygotowywane jest zwykłe sprawozdanie z wykonania i realizacji działań. 
Raport jest dodatkowym elementem pokazującym, ile miasto korzysta na tym, że ten 
ekwiwalent jest taki wysoki.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zauważył, że mamy różne kwoty wydatków, 
a ten ekwiwalent jest porównywalny. Poprosił o wyjaśnienie, czy w ramach tych umów nie 
ma jakiejś zależności od kwoty, którą my jako miasto wydajemy w stosunku do tego 
ekwiwalentu, czy po prostu w zależności od każdej umowy indywidualnie jest to 
rozpatrywane.  
 
Pani K. STRZELCZYK wyjaśniła, że jest to raczej rozpatrywane indywidualnie do każdej umowy 
i to z niektórymi rzeczami trudno porównywać. Wydarzenia trafiają do różnej publiczności, do 
różnych odbiorców. Ciężko jest porównywać jednoznacznie 1:1 ten ekwiwalent oraz wydatki 
na te działania. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zasugerował, żeby przy Intel Extreme 
Masters spróbować podciągnąć promocję, żebyśmy korzystali więcej, przynajmniej jak w Tour 
de Pologne. 
 
Pani K. STRZELCZYK poinformowała, że przekaże te uwagi. Podziękowała. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA podziękował za odpowiedź na pytania,  
a wobec braku dalszych uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
zamknął dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad oraz stwierdził, że Komisja 
przyjęła do wiadomości przedłożoną Informację, podziękował za jej przygotowanie. Przekazał 
informację, że Pan Ł. GAWROŃSKI Z Wydziału Promocji dysponuje prezentacją 
multimedialną, dotyczącą tej tematyki. Poprosił o udostępnienie jej Radnym, członkom 
Komisji Budżetu Miasta w sytuacji, gdyby byli nią zainteresowani.  
 
Punkt 5.  
Opiniowanie projektów uchwał. 

 
1) [DS-202/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice zmieniającej uchwałę  
w sprawie określenia zasad i trybu Budżetu Obywatelskiego w Katowicach. 
 

Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 

https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4
https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4
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Pani Naczelnik J. BUCHALIK przedstawiła projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Pan Radny B. PRONOBIS zapytał, czy seniorzy będą mogli głosować w bibliotekach. Czy  
w budżecie ogólnomiejskim zostały zrobione jakieś zmiany, czyli ograniczona ilość na dany 
wniosek ogólnomiejski, bo w budżetach lokalnych mamy ten udział procentowy tak, że 
maksymalnie do 60%. Czy tutaj w budżecie ogólnomiejskim też będzie takie ograniczenie. 
Czy jeden wniosek będzie mógł zgarnąć całą pulę. Zapytał, czy jest już ustalony termin, 
harmonogram budżetu obywatelskiego.  
 
Pani Naczelnik J. BUCHALIK zaznaczyła, ze w tym momencie nie jest w stanie odpowiedzieć 
na wszystkie pytania, ponieważ rozpoczęcie procedury Budżetu Obywatelskiego jest ściśle 
uzależnione od tego, czy uchwała zostanie przeprocedowana, czy nie. Pani Naczelnik 
poinformowała, że jeżeli ona wejdzie na tą sesję to ma nadzieję, że uda się rozpocząć 
procedurę jeszcze w marcu. Jeżeli będzie trzeba czekać na sesję w marcu, to będzie to 
dopiero na początku maja. Pani Naczelnik zaznaczyła, że uchwała jest dosyć ogólna. 
Szczegółowe zasady wprowadza co roku zarządzenie Prezydenta. W momencie, kiedy będzie 
uchwalona uchwała, to wprowadzone zostanie zarządzenie Prezydenta i w tym momencie 
rozpocznie się procedura. To zarządzenie będzie określało, jakie są warunki. Na ten moment 
nie będziemy ograniczać zadań ogólnomiejskich. 
 
Pan Radny B. PRONOBIS przekazał, że wiele osób wnosi pewne uwagi, co do zasad 
funkcjonowania budżetu obywatelskiego. Głównie dotyczy to jednostek budżetowych 
Zapytał, czy nie zamierza się ograniczać w żaden sposób szkołom, przedszkolom i innym 
takim jednostkom miasta udziału w procedurze budżetu obywatelskiego. 
 
Pani Naczelnik J. BUCHALIK wyjaśniła, że wymaga to szerszej dyskusji i w tym momencie nie 
jest to moment na to. Zaznaczyła, że można podjąć tą dyskusję, bo dla miasta zadania tak 
zwane szkolne są również ogólnodostępne. Nie moglibyśmy ich wyłączyć z budżetu 
obywatelskiego. Budżet obywatelski polega na realizowaniu zadań własnych gminy, 
mieszkańcy nadają priorytet tym zadaniom w jakiś sposób. Ustawodawca nie pozwala nam 
wyłączyć pewnych grup zadań z budżetu obywatelskiego, stąd też budżet zielony jest 
realizowany zupełnie inną procedurą. 
 
Wobec braku dalszych uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu Budżetu Obywatelskiego  
w Katowicach., w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt”. 
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2) [DS-203/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmiany Statutu 
Żłobka Miejskiego w Katowicach. 
 

Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Dagmara BRODOWSKA przedstawiła projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
Pani Radna E. SADKOWSKA zgłosiła problem techniczny z możliwością uruchomienia aplikacji 
eSesja. Poprosiła o odnotowanie w protokole głosu „za” pozytywną opinią Komisji do ww. 
projektu uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie zmiany Statutu Żłobka Miejskiego w Katowicach, w głosowaniu: jednogłośnie  
8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt”. 

 
3) [DS-226/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian budżetu 
miasta Katowice na 2025 rok. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zapytał w sprawie wyniku operacyjnego, 
czy możemy zakładać, że wynik operacyjny zszedł tak bardzo w dół, głównie ze względu na 
poniesiony wydatek, a nie jest to tendencja, która zapowiada zmniejszenia wyniku  
w przyszłości. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE potwierdziła. 
 
Wobec braku dalszych uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 

https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4
https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4
https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4
https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4
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„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie zmian budżetu miasta Katowice na 2025 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów 
„za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt”. 

 
4) [DS-227/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050. 

 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
będącego przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku uwag oraz pytań ze strony Radnych członków Komisji Budżetu Miasta 
Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GĄSKA zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie porządku obrad oraz poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
 
„Komisja Budżetu Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice  
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050,  
w głosowaniu: jednogłośnie 8 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały”. 
 
Punkt 6.  
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 

Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN – GASKA poinformował, że na posiedzenie do 
wiadomości Komisji wpłynęły Opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej. Następnie Pan 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad, a wobec braku zgłoszeń przeszedł do następnego punktu porządku obrad. 
 
Punkt 8. 
Zakończenia posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Pan A. LEJMAN - GĄSKA 
podziękował wszystkim za udział i aktywność w dyskusji podczas posiedzenia Komisji,  
a następnie zamknął obrady. 

 
Przewodniczący 
Komisji Budżetu Miasta 

 
Adam LEJMAN - GĄSKA 

Protokołowała: Alicja MAZUR 

https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4
https://katowice.esesja.pl/posiedzenie/b282e10d-fa85-4

